
Květen 2025 číslo 5, ročník XXX Cena 5 Kč

Byl pozdní večer – první máj – večerní máj – byl lásky čas

Hrdliččin zval ku lásce hlas, kde borový zaváněl háj

S pátým měsícem v roce máme asi často
spojenou tuto část slavného Máchova Máje.
Květen je prý měsícem lásky a je s ním spoje-
ný i rozpuk přírody, který přináší kvetoucí
stromy i květiny.

Je to také měsíc plný tradic a zvyků. Začíná
to všechno prvomájovými polibky pod roz-
kvetlými stromy, většinou pod třešní, případně
jabloní. Tento zvyk se prý objevil právě v době,
kdy K.H. Mácha napsal své nejslavnější dílo.
Tento polibek měl zajistit, aby ženy byly celý
rok krásné a zdravé. Zamilovanému páru pak
měl přinést lásku a plodnost.

Květen je i měsícem, kdy se o druhé neděli
slaví Den matek. Děti bez ohledu na věk cho-
dí svým maminkám poděkovat za jejich lás-
ku,  trpělivost  a  obětavost. Vedle květin a
drobných dárků přidávají i různé říkanky,
kterými vyjadřují své city… Pokud nemáte
nějakou tu svoji oblíbenou, můžete použít
třeba tyto „květinové“:

Když uvidím konvalinku,
vzpomenu si na maminku.
Krásná něžná květinka?
To je moje maminka!
Jsi ruce, které hladí,
jsi moudrost, která radí,
jsi něžná jako sedmikrásky,
jsi pro nás domov plný lásky.

Méně citově zabarvené jsou však i další
májové rodinné zvyky a aktivity. Někdo sází
brambory, jiní čistí studánky nebo se třeba za-
číná vydávat na turistické vycházky či cyklo-
jízdy…

Květen je však také měsícem, kdy skončila
asi nejstrašnější válka v dějinách lidstva. Jest-
liže té první se nejprve říkalo Velká válka, tak
ta, která v Evropě končila 8. května 1945, dos-
tala právem přízvisko Světová, protože oprav-
du zasáhla téměř celý svět.

Před několika lety se možná zdálo, že už
slovo válka bude spojené pouze s historií.
Opak je však pravdou! A proto bychom si
měli o to více připomínat nejenom hrdinství
těch, kteří bojovali na různých frontách proti
hitlerovskému Německu, ale připomenout i
osudy obyčejných lidí, jejichž příběhy (často
plné utrpení, bolesti, někdy ale také lásky a
statečných činů…) by taktéž neměly zapad-
nout…

I v našem městě a jeho okolí se toho na
konci války hodně odehrálo. Proto jsme mno-
ho příběhů a událostí připomínali v rámci jar-
ních muzejních přednášek či doprovodných
akcích a část ještě nabídneme v průběhu květ-
na i dalších měsíců… Pokud Vás tedy tato
problematika zajímá, velmi rádi Vás přivítáme
na speciálních akcích k připomenutí 80. výročí
konce války a dalších událostí roku 1945.

Přeji všem ten nejrozkvetlejší měsíc kvě-
ten a věřím, že nezapomeneme nejen na pr-
vomájový polibek nebo na přání maminkám,
ale ani na alespoň symbolickou vzpomínku
na květnové dny roku 1945 a vzdání holdu
těm, kteří v době 2. světové války bojovali za
svobodu pro sebe, své blízké a vlastně i pro
nás...

Mgr. Vladimír Hokr, starosta města

Na Zelený čtvrtek proběhlo v knihovně velikonoční tvoření pro děti...

Nejpoetičtější velikonoční vajíčko, které nama-
lovala Rozárka při tvoření v Koželužně

Foto z divadelního představení „Tak to jsme ještě neviděli, Marie“
…trochu legrace z hereckého prostředí…, trochu poučení jak uspět
u konkurzu…, hranolky k nakousnutí či neviditelný herec…a také skvě-
lý výkon Marie! Takový byl divadelní večer v KS hotelu Máj před Veli-
konocemi.                                                                                           KJ
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FOTOOHLÉDNUTÍ

Děti ze Sluníček a jejich šnečí projekt
Odemykání zahrádky s Žabičkama z novohrad-
ské školky

Jarního úklidu v rámci akce Ukliďme Česko se chopily i děti z novohrad-
ské školky Velikonoční pečení u Sluníček v mateřské školce

Zábavné vystoupení ilustrátora dětských knih
Adolfa Dudka

Sváteční atmosféra při velikonočním koledování v chatařské oblasti Obora, kdy tato tradice spo-
juje místní i rekreační obyvatele



květen 2025 NOVOHRADSKÝ  ZPRAVODAJ 3

ZÁPIS z 13. veřejného zasedání
Zastupitelstva Města Nových Hradů
konaného dne 11. března 2025

Přítomni:
Ivan Dorotovič, Ing. Zdeněk Dorschner,
Ladislav Duspiva, Ing. Pavel Hamberger,
Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Michal Jarolímek,
Jan Kollmann, Martina Kourková,
Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar,
Ing. Eva Ševčíková, Ing. František Štangl,
Mgr. Jana Tomášková, Bc. Josef Vochoska.
Omluveni:
Ing. Ladislava Bártová.

Celkem bylo přítomno 14 členů.

Zapisovatelka:
Bc. Ilona Volfová – referentka městského úřadu.

Pan starosta zahájil zasedání, které se kona-
lo od 18.00 hodin v sále Kulturně-spolkového
domu v Nových Hradech. Bylo přítomno
14 členů zastupitelstva, tj. nadpoloviční větši-
na, a zastupitelstvo je usnášeníschopné.

Pan starosta uvedl, že návrh programu
včetně materiálů byl zastupitelům zaslán.

Pan starosta doplnil do programu další bod
k jednání, a to bod č. 7. – Změna územního
plánu č. 1 (zadání) a bod č. 8 – Žádost TJ Nové
Hrady (dotace NSA).

Pan starosta se dotázal, zda má někdo další
návrh na doplnění.

Nikdo další nepodal návrh na doplnění
programu.

Pan starosta nechal hlasovat o programu
jednání.

Návrh programu:
1. Kontrola usnesení z 12. zasedání

zastupitelstva města
2. Dispozice s majetkem
3. Rozpočtové změny
4. Smlouva o peněžité zápůjčce

– Český zahrádkářský svaz N.H.
5. Program pro poskytování dotací

nestátním neziskovým organizacím
z rozpočtu města Nové Hrady

6. Jednorázové odměny za výkon funkce
členům komisí a výborů

7. Změna ÚP č. 1 - zadání
8. Žádost TJ Nové Hrady (dotace NSA)
9. Interpelace
10. Diskuse
11. Závěr a usnesení

Hlasování:
Pro 14
Ivan Dorotovič, Ing. Zdeněk Dorschner, Ladi-
slav Duspiva, Ing. Pavel Hamberger, Mgr. Vladi-
mír Hokr, Mgr. Michal Jarolímek, Jan Kollmann,
Martina Kourková, Petr Michale, Bc. Jiří Plou-
har, Ing. Eva Ševčíková, Ing. František Štangl,
Mgr. Jana Tomášková, Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0
Pan starosta navrhl složení návrhové komi-

se, a to: Bc. Josef Vochoska, Mgr. Michal Ja-
rolímek, Mgr. Jana Tomášková.

Návrhová komise byla schválena – 11 hla-
sy. Předsedou komise byl zvolen Bc. Josef
Vochoska.

Hlasování:
Pro 11
Ivan Dorotovič, Ing. Zdeněk Dorschner, Ladi-
slav Duspiva, Ing. Pavel Hamberger, Mgr. Vladi-
mír Hokr, Jan Kollmann, Martina Kourková,
Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíko-
vá, Ing. František Štangl.
Proti 0
Zdržel se 3
Bc. Josef Vochoska, Mgr. Michal Jarolímek,
Mgr. Jana Tomášková.
Dále pan starosta navrhl ověřovatele zápi-

su z 13. jednání zastupitelstva: Ladislav Dus-
piva, Petr Michale.

Hlasování:
Pro 12
Ivan Dorotovič, Ing. Zdeněk Dorschner, Ing.
Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr.
Michal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina Kour-
ková, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíková, Ing.
František Štangl, Mgr. Jana Tomášková, Bc. Jo-
sef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 2
Ladislav Duspiva, Petr Michale.
Ověřovatelé zápisu byli schváleni dle návr-

hu – 12 hlasy.
Pan starosta konstatoval, že zápis z před-

chozího jednání byl zveřejněn na úřední desce
a webových stránkách města.

� 1. Kontrola usnesení
Kontrolu usnesení z 12. jednání zastupitel-

stva ze dne 12.12.2024 přednesl přítomným
starosta města Mgr. Hokr.

Zastupitelstvo města bere na vědomí kon-
trolu usnesení 12. zasedání zastupitelstva
(12.12.2024). – 14 hlasy.

Hlasování:
Pro 14
Ivan Dorotovič, Ing. Zdeněk Dorschner, Ladi-
slav Duspiva, Ing. Pavel Hamberger, Mgr. Vladi-
mír Hokr, Mgr. Michal Jarolímek, Jan Kollmann,
Martina Kourková, Petr Michale, Bc. Jiří Plou-
har, Ing. Eva Ševčíková, Ing. František Štangl,
Mgr. Jana Tomášková, Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0

� 2. Dispozice s majetkem

2.1 Smlouva o smlouvě budoucí o zř. věc.
břemene – "Údolí u Nových Hradů č.p. 66 –
kabel NN"

Pan starosta uvedl, že se jedná o návrh
smlouvy o smlouvě budoucí společnosti EG.D,
a.s. Brno o zřízení věcného břemene na akci:
Údolí u Nových Hradů č.p. 66 – kabel NN.

Stavbou budou zatíženy pozemky parc. č.
1443/1, 679 a st. 51, vše v k.ú. Údolí u N. Hradů.

Pozemky se nacházejí v části Údolí ve
směru na Horní Stropnici od vstupu do Ter-
čina údolí v blízkosti sjezdu k protějším ne-
movitostem.

Jednorázová úplata je stanovena na
45 300 Kč.

Zastupitelstvo města schvaluje Smlouvu č.
CB-001040025266/004-PRO2 o smlouvě bu-
doucí o zřízení věcného břemene na akci:
Údolí u Nových Hradů č.p. 66 - kabel NN se
společností EG.D, a.s. Brno za jednorázovou
úhradu ve výši 45 300 Kč a pověřuje starostu
jejím podpisem. – 14 hlasy.

Hlasování:
Pro 14
Ivan Dorotovič, Ing. Zdeněk Dorschner, Ladislav
Duspiva, Ing. Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír
Hokr, Mgr. Michal Jarolímek, Jan Kollmann,
Martina Kourková, Petr Michale, Bc. Jiří Plou-
har, Ing. Eva Ševčíková, Ing. František Štangl,
Mgr. Jana Tomášková, Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0

2.2 Koupě pozemků – KN 804/1, 804/17
a 824/2, k.ú. Nové Hrady

Pan starosta informoval o nabídce vlastní-
ka k odprodeji 3 pozemků KN 804/1, 804/17 a
824/2 v k.ú. Nové Hrady o celkové výměře
9.633 m2.

Město jednalo se zástupkyní rodiny, která
předložila znalecký posudek, který stanovil
cenu pozemků na částku cca 12,5 milionu ko-
run. Po jednáních s vedením města byly ale
zástupci vlastníka nabídnuty tyto pozemky
městu za 3 miliony korun.

Pozemky se nacházejí za Buquoyskou
hrobkou a při případné koupi bude moci město
s pozemky v dané lokalitě dále pracovat, kdy
ve vazbě na budoucí nutné rozšíření hřbitova
zde vznikne i tato možnost. K tomuto budou-
címu záměru byl vypracovaný hydrogeologic-
ký průzkum, na jehož základě bylo zjištěno, že
tyto pozemky mohou být k tomuto účelu
využity.

Ing. Štangl se vyjádřil k relevanci znalec-
kého posudku, který byl k prodeji zpracován,
kdy výsledná cena je zcela mimo realitu.

Dále sdělil, že již dříve uvedl, že k rozšíře-
ní hřbitova není zapotřebí kupovat všechny
3 pozemky o celkové výměře cca 1 hektar a
dotazoval se do jaké míry je rozšíření hřbito-
va aktuální, zda a kdy se připravuje nějaká
realizace.

Pan starosta odpověděl, že je vyhotovený
hydrogeologický posudek, který se k tomuto
plánovanému záměru nechal zpracovat. Další
studie, jak by reálně mohlo vypadat rozšíření
hřbitova a další využití může město realizovat
až v momentu, kdy bude majitelem pozemků.
Zároveň nabídka městu se týká odprodeje
všech pozemků najednou. V případě, že by se
koupě neschválila, bude nabídka majitele smě-
rována ke komerčnímu prodeji.

Dále pan starosta uvedl, že již nyní se řeší
s ředitelem TSM nedostatek místa k dalšímu
umístění hrobů na hřbitově a možné rozšíření
kolumbária. Město by touto koupí navíc získa-
lo i další pozemky, které by mohlo využít.

Bc. Vochoska se dotazoval na ochranné
pásmo v této lokalitě.

Pan starosta odpověděl, že v minulosti
bylo velmi striktně stanoveno ochranné pás-
mo hřbitova a ochranné pásmo plochy. V sou-
časné době tato ochranná pásma nejsou již tak
striktní.

Ing. Štangl uvedl, že v ochranném pásmu
byla v minulosti stanoviska přísná a striktní.
V lokalitě Pod zámeckým byla podstatná část
pozemků vyčleněna pro budoucí občanskou
vybavenost, kde zde byla plánována odpočin-
ková plocha s případným hřištěm. V současné
době jsou z části tyto pozemky využívány

INFORMACE Z RADNICE

pokračování na str. 4
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okolními majiteli přilehlých pozemků, kde i
tento stav by se měl vyřešit. Určitá omezení
ohledně památkové péče v dané lokalitě jsou.

Ing. Štangl zopakoval, že se nebrání tomu
část pozemku nabýt, ale není zapotřebí k rozší-
ření hřbitova kupovat všechny pozemky.

Pan Duspiva uvedl, že souhlasí s Ing.
Štanglem. Koupí všech 3 pozemků budou
s tímto spojené další náklady na údržbu ta-
kové plochy.

Pan starosta zopakoval, že nabídka prodej-
ce je jasně daná (odprodej všech pozemků) a
tato skoro hektarová plocha se do doby jejího
využití může nabídnout k propachtování.

Zastupitelstvo města schvaluje koupi poze-
mků parc. č. 804/1 o výměře 1 484 m2, parc. č.
804/17 o výměře 209 m2 a parc. č. 824/2 o vý-
měře 7 940 m2, vše v k.ú. Nové Hrady (o cel-
kové výměře 9 633 m2) od pana xxx za
celkovou částku 3 000 000 Kč a pověřuje sta-
rostu města podpisem příslušné kupní smlou-
vy. – 12 hlasy.

Hlasování:
Pro 12
Ivan Dorotovič, Ing. Zdeněk Dorschner, Ing.
Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr.
Michal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing.
Eva Ševčíková, Mgr. Jana Tomášková, Bc. Jo-
sef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 2
Ladislav Duspiva, Ing. František Štangl.

� 3. Rozpočtové změny

3.1 Rozpočtová opatření č. 12/2024,
č. 13/2024 a č. 1/2025

Pan starosta informoval o rozpočtových
opatření č. 12/2024, č. 13/2024 a č. 1/2025.

Pan Duspiva se dotazoval, o jaká opatření
se jedná.

Pan starosta odpověděl, že se jedná o kla-
sické narovnávání položek související s kon-
cem roku.

Zastupitelstvo města bere na vědomí roz-
počtová opatření č. 12/2024, č. 13/2024 a č.
1/2025. – 13 hlasy.

Hlasování:
Pro 13
Ivan Dorotovič, Ing. Zdeněk Dorschner, Ing.
Pavel Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr.
Michal Jarolímek, Jan Kollmann, Martina
Kourková, Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing.
Eva Ševčíková, Ing. František Štangl, Mgr. Jana
Tomášková, Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 1
Ladislav Duspiva.

3.2  Termínované vklady
Pan starosta informoval o opětovné

možnosti využití volných finančních prostřed-
ků města Nové Hrady formou termínovaného
vkladu.

Nabídku na termínované vklady s možnou
obnovou zaslaly 2 bankovní instituce (KB,
ČS). Nejvýhodnější úrokovou sazbu nabídla

Komerční banka a.s., - sazba termínovaného
vkladu: 2,65 % p.a. ke dni 25.02.2025 při výši
termínovaného vkladu max. 3 000 000 Kč na
dobu 3 měsíce. Rada města doporučila zastu-
pitelstvu schválit termínované vklady v cel-
kové výši 9 000 000 Kč (3 x 3 miliony Kč)
z prostředků fondu vodohospodářského ma-
jetku.

Dále pan starosta uvedl, že v letošním roce
je v plánu vodohospodářský fond vyčerpat
v rámci akce v Zahradní čtvrti, kdy bude vy-
psáno výběrové řízení na zhotovitele této akce
a realizace zahájení prací se odhaduje na začá-
tek června. Do této doby lze tyto finanční
prostředky z vodohospodářského fondu ještě
opětovně využít na termínovaných vkladech.

Ing. Štangl požadoval, aby se zhodnocení
těchto vkladů stalo příjmem vodohospodář-
ského majetku, prováděly se jím další opravy a
nebyl to příjem do rozpočtu města.

Pan starosta odpověděl, že finanční pros-
tředky, které touto formou město získává bu-
dou použity do akce v rámci Zahradní čtvrti.
Dále budou použity i finanční prostředky z re-
zervy rozpočtu, aby se tyto aktivity mohly
provádět. V letošním roce jsou vedle akce
v Zahradní čtvrti v plánu i další akce za dalších
4,5 milionu korun týkající se připojení vrtu
HV3 a stavebních úprav na úpravně vody. Cel-
kové náklady vysoce převyšují částku, která je
ve fondu vodohospodářského majetku.

Pan Duspiva uvedl, že jen akce v Zahrad-
ní čtvrti vyjde na cca. 16 mil. korun a upo-
zornil na to, že dle studie ČEVAK pro roky
2021–2031 by město mělo ročně investovat
do vodohospodářského fondu 13,8 mil. korun.
Dle studie je vodohospodářský majetek města
z 50 % v havarijním stavu.

Pan starosta odpověděl, že vůči plánu měs-
to v návaznosti na příjmy za nájemné tolik ve
skluzu není a investovat takovou částku každý
rok není možné, když město takovými finanč-
ními prostředky nedisponuje.

Pan starosta informoval o částkách za opra-
vy, které jsou naplánovány v ulici 5. května,
kdy jen tato aktivita byla naprojektována na
16 milionů korun. Ve městě jsou i další ulice,
kde je potřeba provádět opravy, ale vše se
musí provádět postupně dle možností města a
postupem času musí město na všechny opravy
našetřit.

Ing. Štangl uvedl, že nejvíce o stavu vodo-
hospodářského majetku vypovídají ztráty
vody, kdy tyto informace by zastupitelé od Če-
vaku měli dostat. Zároveň se přiklonil k názo-
ru pana Duspivy, že z fondu by měla být
financována pouze obnova vodohospodářské
infrastruktury, ne kompletní oprava povrchů.

Pan starosta vysvětlil princip prováděných
oprav, kdy z vodohospodářského fondu jsou
hrazeny pouze na náklady povrchů přímo nad
vodovodem či kanalizací. Tam navíc město
šetří i DPH. Dále uvedl, že město se snaží shá-
nět finanční prostředky i jiným způsobem,
když třeba v případě akce v Zahradní čtvrti
byla podána žádost o krajský grant ve výši
1,5 mil korun. Pokud město tento grant získá,

došlo by k finanční pomoci při úpravě povr-
chů, které s touto aktivitou souvisí.

Zastupitelstvo města schvaluje využití vol-
ných finančních prostředků města Nové Hra-
dy (z prostředků fondu vodohospodářského
majetku) formou termínovaného vkladu v cel-
kové výši 9 000 000 Kč (3 x 3 miliony Kč) na
dobu 3 měsíce.  – 14 hlasy.

Hlasování:
Pro 14
Ivan Dorotovič, Ing. Zdeněk Dorschner, Ladi-
slav Duspiva, Ing. Pavel Hamberger, Mgr. Vla-
dimír Hokr, Mgr. Michal Jarolímek, Jan
Kollmann, Martina Kourková, Petr Michale,
Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíková, Ing. Fran-
tišek Štangl, Mgr. Jana Tomášková, Bc. Josef
Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0

� 4. Smlouva o peněžité zápůjčce – Český
zahrádkářský svaz N.H.
Pan starosta informoval o žádosti o peněžitou

zápůjčku pro Základní organizaci Českého za-
hrádkářského svazu Nové Hrady.

Zápůjčka by byla použita k dofinancování
koupě pozemku za účelem umístění velkoob-
jemové nadzemní nádrže na užitkovou vodu
pro zahrádkářskou kolonii Klondajk v N. Hra-
dech.

Zahrádkářská kolonie je využívána velkou
části obyvatelstva města a rada města navrhu-
je tuto žádost podpořit.

Výše finanční zápůjčky činí 200 000 Kč a
její vrácení městu by bylo realizováno ve třech
ročních splátkách nejpozději do 31.12.2027.

Zastupitelstvo města schvaluje Smlouvu
o půjčce (peněžitá zápůjčka) pro Základní or-
ganizaci Českého zahrádkářského svazu Nové
Hrady ve výši 200 000 Kč k dofinancování
koupě pozemku za účelem umístění velkoob-
jemové nadzemní nádrže na užitkovou vodu
pro zahrádkářskou kolonii Klondajk v N.
Hradech s tím, že vrácení půjčky proběhne
ve třech ročních splátkách nejpozději do
31.12.2027. – 14 hlasy.

Hlasování:
Pro 14
Ivan Dorotovič, Ing. Zdeněk Dorschner, Ladi-
slav Duspiva, Ing. Pavel Hamberger, Mgr. Vla-
dimír Hokr, Mgr. Michal Jarolímek, Jan
Kollmann, Martina Kourková, Petr Michale,
Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíková, Ing. Fran-
tišek Štangl, Mgr. Jana Tomášková, Bc. Josef
Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0

� 5. Program pro poskytování dotací
nestátním neziskovým organizacím
z rozpočtu města Nové Hrady
Pan starosta informoval o návrhu přidělení

dotací pro spolky a zájmové organizace v rám-
ci rozpočtu města pro rok 2025, kdy byla pro
tuto podporu vyčleněna částka 1 400 000 Kč.

Návrh byl zpracován MěÚ Nové Hrady,
Investičním a majetkovým odborem na zákla-
dě došlých žádostí. Hodnocení žádostí pro-
vedla při veřejném projednání se zástupci
žadatelů výběrová komise složená z členů
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rady města a členů komisí rady města (finanč-
ní komise, prorodinná komise, komise pro
kulturu, cestovní ruch a podnikání).

Zbylé finanční prostředky do výše schvále-
né v rozpočtu města doporučuje rada města
ponechat jako rezervu pro případné další
žádosti k realizaci dalších akcí.

Celková požadovaná částka posuzovaných
organizací je necelých 1,4 milionu korun.

Ostatní žádosti o dotace budou projednává-
ny individuálně a je předpoklad, že rada města
v rámci rozpočtového opatření navýší vyčle-
něnou částku 1,4 milionu korun tak, aby byly
podpořeny i další žádosti, které jsou posuzo-
vány sociální a finanční komisí rady města.

Žádosti dvou organizací (Rybářství Nové
Hrady s.r.o. a Myslivecký spolek Nové Hrady)
nebyly posuzovány z důvodu, že byly dodány po
termínu. Tyto žádosti se projednají dodatečně.

Pan starosta informoval o jednání s ředite-
lem ZUŠ F. Pišingera, kdy v letošním roce ješ-
tě byly žádosti posuzovány jako v roce
předešlém. V příštím roce je dohoda, že město
bude školu podporovat i jiným způsobem (do-
vybavení ZUŠ, příspěvek na energie apod.)

Pan Duspiva se dotazoval na organizaci
"Jako děti, z.s.", která má uvedeno sídlo v Hra-
nicích, a na to, kde a jak často tato aktivita na
Nových Hradech probíhá.

Pan starosta odpověděl, že informace jsou
uvedeny v žádosti. Jedná se aktivity, které dlou-
hodobě probíhají v rámci komunitního centra a
četnost jejich setkávání je uvedena v žádostech
o dotace. V pravidlech pro přidělování dotací
není povinností spolků mít sídlo v Nových Hra-
dech, ale aktivitu zde realizovat.

Pan Duspiva uvedl, že některé spolky ne-
jsou uvedeny na plakátech nabídky aktivit ko-
munitního centra.

Mgr. Jarolímek doplnil, že některé aktivity
nejsou vždy aktivitou komunitního centra, ale je
to aktivita, která využívá prostory centra. Záro-
veň ale upozornil, že o aktivitách je informace v
NZ jako součást nabídky komunitního centra.

Bc. Vochoska informoval o vysokých ná-
kladech ZUŠ F. Pišingera, kdy jen náklady za
energie dosahují cca 230 000 Kč. Dále upozor-
nil na povinnost spolků, které podávají žádosti
o dotace dokládat povinné přílohy (některé
spolky mají povinnost předložit přehled o příj-
mech a výdajích). Spolky tuto povinnost ob-
cházejí doložením čestného prohlášení, že
nevedou účetnictví. Tímto se ale této povin-
nosti nesprostí.

Každá organizace (spolek) která má příjem
pod 3 mil. korun/ rok, může vést jednoduché
účetnictví (daňovou evidenci). Takové organi-
zace (spolky) mohou v žádosti uvést, že neve-
dou výkaz zisků a ztrát, ale musí vést výkaz o
příjmech a výdajích a výkaz o majetku a zá-
vazcích, které město v pravidlech o přidělová-
ní dotací požaduje. Toto v některých
žádostech doloženo není.

Pan starosta odpověděl, že výše energii je
ovlivněna i skutečností, kde se tyto prostory na-

cházejí (státní hrad Nové Hrady - vysoké nákla-
dy na vytápění objektu). Město se v příštích le-
tech chce podílet částečnou finanční pomocí při
úhradě energií, ale i na dovybavení ZUŠ.

Pan starosta dále sdělil, že i on upozorňoval
při jednání hodnotící komise na to, že všechny
organizace musí vést účetnictví a že vždy o
svém hospodaření informují při svých výroč-
ních schůzích, kterých se on často účastní.
Proto si myslí, že by všechny organizace měly
předložit informaci o svém hospodaření.

Závěrem pan starosta uvedl, že na doložení
povinných příloh k žádostem budou žadatelé
opětovně upozorněni při podepisování schvá-
lených smluv.

Ing. Štangl uvedl, že se v daném bodu jed-
nání vyloučí z hlasování z důvodu možné pod-
jatosti.

Zastupitelstvo města schvaluje návrh při-
dělení dotací pro spolky a zájmové organiza-
ce v rámci rozpočtu města pro rok 2025 dle
návrhu.

Zastupitelstvo města schvaluje návrhy
Smluv o poskytnutí dotace. – 13 hlasy.

Hlasování:
Pro 13
Ivan Dorotovič, Ing. Zdeněk Dorschner, Ladi-
slav Duspiva, Ing. Pavel Hamberger, Mgr. Vladi-
mír Hokr, Mgr. Michal Jarolímek, Jan Kollmann,
Martina Kourková, Petr Michale, Bc. Jiří Plou-
har, Ing. Eva Ševčíková, Mgr. Jana Tomášková,
Bc. Josef Vochoska.

Proti 0
Zdržel se 0
Ing. Štangl nehlasoval k danému bodu jed-

nání.

� 6. Jednorázové odměny za výkon funkce
členům komisí a výborů
V 19:15 odešel Ing. Dorschner.
Pan starosta informoval o souhrnném pod-

kladu pro výplatu jednorázové odměny za vý-
kon funkce členům komisí a výborů, kteří
nebyli v roce 2024 členy zastupitelstva města.

Odměny u výborů a komisí jsou v částce
200 Kč za jednání. Osadní výbory mají roční
odměnu ve výši 2 000 Kč.

Zastupitelstvo města schvaluje výplatu
jednorázové odměny za výkon funkce členům
komisí a výborů, kteří nebyli v roce 2024 čle-
ny zastupitelstva města. – 13 hlasy.

Hlasování:
Pro 13
Ivan Dorotovič, Ladislav Duspiva, Ing. Pavel
Hamberger, Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Michal
Jarolímek, Jan Kollmann, Martina Kourková,
Petr Michale, Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíko-
vá, Ing. František Štangl, Mgr. Jana Tomášková,
Bc. Josef Vochoska.

Proti 0
Zdržel se 0
Ing. Dorschner nehlasoval k danému bodu

jednání.

� 7. Změna ÚP č. 1 – zadání
Pan starosta uvedl, že se jedná o schválení

zadání Změny č. 1 územního plánu Nové Hra-
dy, jehož předkladatelem je MěÚ Trhové Svi-
ny, odd. územního plánování.

V minulosti bylo schváleno pořízení a
nyní se schvaluje zadání Změny č. 1 územní-
ho plánu.

V 19:18 se vrátil Ing. Dorschner.
Pan Duspiva se dotazoval na výsledek po-

daných žádostí na změny v územním plánu.
Pan starosta odpověděl, že s panem archi-

tektem Daňkem a jednotlivými žadateli pro-
běhlo jednání a byly jim sděleny šance na
možnou změnu vůči dotčeným orgánům.

Po schválení Změny č. 1 Územního plánu
(standardizace) se budou schvalovat tyto změ-
ny. Souběžně však probíhá jednání o posouze-
ní jednotlivých podnětů na změny v rámci
Změny č.2

Pan Duspiva se dotazoval na vyřešení návr-
hů změn v územním plánu, které byly podává-
ny. Zda byl do návrhu změn zahrnut i návrh na
změnu těžební plochy v Nakolické pískovně.

Pan starosta odpověděl, že návrhy v rámci
Změny č. 2 jsou projednávány. Je zde zahrnut
i tento návrh na změnu. Pan starosta dále dopl-
nil, že dle názoru architekta je část ploch řeše-
na již nynějším územním plánem.

Pan Duspiva odpověděl, že návrh změny
těžební plochy na les územní plán neřeší.

Pan starosta navrhl, aby pan zastupitel
Duspiva společně s ním dojel na konzultaci
k panu ing. arch. Daňkovi, kde dojde k upřes-
nění vyjádření zpracovatele ÚP a návrhu dal-
šího postupu v této věci.

Zastupitelstvo města schvaluje zadání
Změny č. 1 územního plánu Nové Hrady –
14 hlasy.

Hlasování:
Pro 14
Ivan Dorotovič, Ing. Zdeněk Dorschner, Ladi-
slav Duspiva, Ing. Pavel Hamberger, Mgr. Vladi-
mír Hokr, Mgr. Michal Jarolímek, Jan Kollmann,
Martina Kourková, Petr Michale, Bc. Jiří Plou-
har, Ing. Eva Ševčíková, Ing. František Štangl,
Mgr. Jana Tomášková, Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0

� 8. Žádost TJ Nové Hrady (dotace NSA)
Pan starosta uvedl, že se jedná o žádost TJ

Nové Hrady na rekonstrukci fotbalového hřiš-
tě a automatický závlahový systém.

Na říjnovém jednání zastupitelstva bylo
schválilo, že se na projektu město bude podílet
20 % na uznatelných nákladech a nad rámec
toho i na neuznatelných nákladech. TJ Nové
Hrady v rámci Národní sportovní agentury
takto žádost podala. Z důvodu přetlaku žádos-
tí nebyla dotace TJ Nové Hrady poskytnuta.

Na základě této skutečnosti TJ Nové Hra-
dy bez vědomí města podala připravenou
žádost i do druhého opatření (Regiony 2025
investice do 10 mil. korun). V tomto dotačním
titulu je nastaven jiný režim financování
(70:30), na který ale nebylo městem schváleno
kofinancování.

Město by se mělo spolupodílet na kofinan-
cování tohoto projektu ve výši cca 810 000 Kč.

Na základě této skutečnosti musí město
(jako garant) po schválení této žádosti zastu-
pitelstvem doložit, že v rozpočtu města je re-
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zerva a souhlasí s kofinancováním tohoto
projektu.

Pan starosta uvedl, že město tento projekt
podpoří. Do budoucna by bylo dobré, aby TJ
Nové Hrady dříve informovala město o prová-
děných změnách tak, aby se mohly průběžně
podávat informace zastupitelům a věc se neře-
šila na poslední chvíli.

Pan Dorotovič se omluvil za způsobené
komplikace a vysvětlil, že věc se řešila velmi
narychlo.

Zastupitelstvo města bere na vědomí podá-
ní žádosti TJ Nové Hrady k Národní sportovní
agentuře (opatření Regiony 2025 – investice
do 10 mil. Kč), k zajištění dotace pro projekt
"Rekonstrukce fotbalového hřiště, automatic-
ký závlahový systém" a v případě přidělení
dotace souhlasí s kofinancováním žádosti
ve výši 30% uznatelných nákladů projektu
(669 088,80 Kč), neuznatelných nákladů pro-
jektu ve výši 122 815 Kč a nákladů na zajištění
výběrového řízení (15 000 Kč). – 14 hlasy.

Hlasování:
Pro 14
Ivan Dorotovič, Ing. Zdeněk Dorschner, Ladi-
slav Duspiva, Ing. Pavel Hamberger, Mgr. Vla-
dimír Hokr, Mgr. Michal Jarolímek, Jan
Kollmann, Martina Kourková, Petr Michale,
Bc. Jiří Plouhar, Ing. Eva Ševčíková, Ing. Fran-
tišek Štangl, Mgr. Jana Tomášková, Bc. Josef
Vochoska.

Proti 0
Zdržel se

� 9. Interpelace
Nebyla podána interpelace.

� 10. Diskuze
Ing. Štangl se dotazoval na fungování ve-

řejné dopravy v souvislosti s rekonstrukcí
křižovatky a dalšími stavebními pracemi.

Pan starosta odpověděl, že k situaci v sou-
vislosti s průtahem města a dopravou byl zve-
řejněn podrobný článek v Novohradském
zpravodaji. Na veřejnou dopravu by tyto opra-
vy neměly mít vliv s výjimkou dvou víkendo-
vých dní a to 4. a 5. dubna, kdy tyto informace
budou provozovatelem veřejné dopravy ještě
upřesněny. Všechny informace jsou a budou
zveřejňovány na webu a facebooku města.

Dále pan starosta uvedl, že již od první-
ho týdne těchto omezení, bude obnovena
možnost odjíždět z města Údolskou ulicí, ces-
tou přes Sokolí hnízdo a cestou od Nakolické
pískovny směrem na Byňov.

Pan Duspiva se dotazoval na výsledky
školní inspekce.

Pan starosta informoval zastupitele o prů-
běhu šetření školní inspekce na základní škole.
Školní inspekce hodnotila podmínky a průběh
vzdělávání, hodnocení průběhu a výsledku
vzdělávání.

Dále pan starosta informoval o závěru ko-
mise, kde byly uvedeny silné a slabé stránky
školy, doporučení pro zlepšení činnosti školy

a stanovené lhůtě, do kdy škola musí některé
nedostatky odstranit.

Pan starosta dále sdělil, že byl přítomen i
ústnímu hodnocení inspekce po ukončení kon-
troly. Většinově bylo hodnocení inspekce po-
zitivní (zlepšení vybavení počítačové učebny
a dalšího vybavení, práce školní družiny, spo-
lupráce na akcích realizovaných zřizovatelem,
zapojení do mimoškolních aktivit, soutěží),
byly však i řešeny problémy, zejména v otázce
řízení školy, kde oproti předchozí inspekci ne-
došlo k zlepšení.

Pan starosta uvedl, že o těchto skutečnos-
tech proběhlo jednání s ředitelem školy, který
byl požádán o sdělení, jaká opatření byla nebo
budou na základě této inspekce provedena.
Zároveň o výsledku inspekce jednala i školská
rada.

Pan Duspiva dále poukazoval na neaktuál-
nost webových stránek školy, dotazoval se na
zavedení elektronického informačního systé-
mu a na nové složení školské rady. Navrho-
val, aby o výsledcích provedených opatření a o
fungování školy byli informováni i zastupitelé
a byla sjednána schůzka s ředitelem školy.

Pan starosta sdělil složení školské rady a
podal informaci o tom, že škola již řeší vytvo-
ření nových internetových stránek. Dále řekl,
že vítá zájem zastupitelstva o dění ve škole a
řekl, že schůzce s ředitelem školy nic nebrání.
Termín společného jednání bude dojednán s
ředitelem školy a následně budou zastupitelky
a zastupitelé informováni tak, aby proběhlo
pracovní jednání zastupitelstva s tímto bodem.

Pan Michale v průběhu jednání upozornil
na dodržování jednacího řádu s tím, že zastu-
pitelé by se měli do diskuse přihlašovat zved-
nutím ruky.

� 14. Závěr a usnesení
Závěrem pan starosta poděkoval všem za

účast a popřál všem hezký zbytek večera.

Jednání bylo ukončeno ve 20:00 hodin.

Zápis z 89. schůze městské rady
ze dne 12.3.2025

Přítomni: členové rady:
Mgr. Vladimír Hokr, starosta města
Jan Kollmann, místostarosta
Mgr. Michal Jarolímek, člen rady
Ing. Eva Ševčíková, člen rady
s hlasem poradním:
Ing. Vladimír Schusser
Omluveni:
Ing. Ladislava Bártová, člen rady

Bylo projednáno:

� 1. Dodatek č. 6 – "Záchrana kaple
v Mýtinách"
Rada města schvaluje Dodatek č. 6 ke smlou-
vě ve věci akce "Záchrana kaple v Mýtinách"
se společností Brothers Energy Flow s.r.o.,
Kestřany (IČ 09717200) a pověřuje starostu
jeho podpisem.
(Rada projednala návrh Dodatku č. 6 ke
smlouvě se společností Brothers Energy
Flow s.r.o., Kestřany (IČ 09717200) ve věci
zakázky "Záchrana kaple v Mýtinách". Do-
datek řeší prodloužení doby plnění díla

z důvodu nevhodných klimatických podmí-
nek do 24.03.2025 a změnu celkové ceny
díla, která se mění z důvodu odsouhlase-
ných méněprací (odpočet nerealizovaných
klempířských prací ve výši 49 100,-Kč +
DPH), které jsou uvedeny ve změnovém
listu č.3 ze dne 11.3.2025. Celková cena
díla se tímto mění na 1 917 876,56 Kč +
DPH.)

Zápis z 90. schůze městské rady
ze dne 17.3.2025

Přítomni: členové rady:
Mgr. Vladimír Hokr, starosta města
Jan Kollmann, místostarosta
Mgr. Michal Jarolímek, člen rady
Ing. Eva Ševčíková, člen rady
s hlasem poradním:
Ing. Vladimír Schusser
Omluveni:
Ing. Ladislava Bártová, člen rady

Bylo projednáno:

� 1. Kontrola usnesení z 88 a 89. jednání
rady města
Rada města bere bez připomínek na vědomí
kontrolu usnesení z 88. a 89. jednání rady
města.

� 2. Smlouva o smlouvě budoucí o zřízení
věcného břemene – Nové Hrady byt.
dům p.č. 2303 - NN
Rada města souhlasí se smlouvou č.:
CB-001030092233/001-OMEX o smlouvě
budoucí o zřízení věcného břemene se spo-
lečností EG.D, a.s., Brno na akci: Nové
Hrady byt. dům p.č. 2303 - NN, za jednorá-
zovou úhradu ve výši 31.600 Kč a postupu-
je návrh ke schválení zastupitelstvu města.
(Rada obdržela od společnosti EG.D, a.s.
Brno návrh smlouvy o smlouvě budoucí
o zřízení věcného břemene na akci: Nové
Hrady byt. dům p.č. 2303 - NN. Stavbou bu-
dou zatíženy pozemky parc. č. 1011/2,
2280, 2288, 816/3, 985/1, 985/4 a 985/9,
vše v k. ú. Nové Hrady.)

� 3. Smlouva o smlouvě budoucí o zřízení
věcného břemene – Štiptoň, čp. 57 –
kabel NN
Rada města souhlasí se smlouvou č.:
CB-001030095565/001-FIRA o smlouvě
budoucí o zřízení věcného břemene se spo-
lečností EG.D, a.s., Brno na akci: Štiptoň,
čp. 57 - kabel NN, za jednorázovou úhradu
ve výši 8.600 Kč a postupuje návrh ke
schválení zastupitelstvu města.
(Rada obdržela od společnosti EG.D, a.s.
Brno návrh smlouvy o Štiptoň, čp. 57 - ka-
bel NN. Stavbou budou zatíženy pozemky
parc. č. 1488 a 1489/1, vše v k.ú. Štiptoň.)

� 4. Prodej pozemku – parc. č. KN 2411
k.ú. Vyšné / pac.č. KN 2402 a 2387, k.ú.
Vyšné
Rada města bere na vědomí žádost o prodej
pozemku parc. č. KN 2411 k.ú. Vyšné o vý-
měře 2.061 m2, popř. pozemků pac.č. KN
2402 a 2387, k.ú. Vyšné o výměře 8.792 m2

INFORMACE Z RADNICE
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a postupuje Osadnímu výboru Nakolice -
Vyšné - Obora k dalšímu projednání.
(Rada obdržela žádost o odkup pozemku
parc. č. KN 2411 k.ú. Vyšné o výměře 2.061
m2, popř. pozemků parc.č. KN 2402 a 2387,
k.ú. Vyšné o výměře 8.792 m2.)

� 5. Zrušení kanalizace – ČEVAK a.s.
Rada města souhlasí s návrhem společnosti
ČEVAK a.s. ve věci zrušení části kanalizač-
ního řadu v délce cca. 23 m na pozemcích
parc. č. st. 20 a 1011/10, vše v k.ú. Nové
Hrady dle návrhu.
(Rada projednala návrh společnosti ČEVAK
a.s. ve věci zrušení části kanalizačního řadu
na pozemcích parc. č. st.20 a 1011/10, vše
v k. ú. Nové Hrady. Jedná se o koncovou
část kanalizace, která je dlouhodobě ne-
funkční, zanesená a pro využití ze soused-
ních parcel nevyhovující.)

� 6. Program regenerace městských
památkových rezervací a městských
památkových zón na rok 2025
Rada města bere na vědomí zápis pracovní
skupiny Programu regenerace MPZ N. Hrady.
(Rada projednala Rozhodnutí Ministerstva
kultury o poskytnutí dotace ze státního roz-
počtu Městu Nové Hrady v rámci Programu
regenerace městských památkových rezer-
vací a městských památkových zón na rok
2025. Výše účelové dotace ze státního roz-
počtu: 655.000 Kč. Na základě doporučení
pracovní skupiny Programu regenerace
MPZ Nové Hrady bude realizováno restau-
rování dřevěných prvků Buquoyské hrobky
ve vlastnictví města Nové Hrady (Program
MPR, MPZ 563.000 Kč, vlastní zdroje
118.484 Kč) a zbývající část dotace bude
použita na restaurování vitráží Kostela sv.
Petra a Pavla ve vlastnictví Římskokatolic-
ké farnosti Nové Hrady (Program MPR a
MPZ 92.000 Kč, vlastní zdroje 20.000 Kč).)

� 7. Restaurování dřevěných prvků
Buquoyské hrobky v Nových Hradech
Rada města souhlasí s návrhem zadání ve-
řejné zakázky na provedení akce "Restauro-
vání dřevěných prvků Buquoyské hrobky
v Nových Hradech" a pověřuje Investiční a
majetkový odbor MěÚ Nové Hrady admi-
nistrací veřejné zakázky.
Rada města schvaluje seznam obesílaných fi-
rem dle návrhu s tím, že další uchazeči se mo-
hou přihlásit na základě zveřejnění zadání na
úřední desce a internetových stránkách města.
(Rada projednala zadání veřejné zakázky
s názvem: Restaurování dřevěných prvků
Buquoyské hrobky v Nových Hradech. Za-
kázka řeší restaurování vstupních dveří
a dubového oltáře. Předpokládaná hodnota
zakázky: 563.210 Kč bez DPH. Předpoklá-
daný termín realizace: duben-říjen 2025.)

� 8. Rozpočtové opatření č. 3/2025
Rada města schvaluje rozpočtové opatření
č. 3/2025.

(Rada obdržela od MěÚ Nové Hrady, Eko-
nomického odboru návrh rozpočtového
opatření č. 3/2025.)

� 9. Rozbor hospodaření + účetní závěrka
– Základní škola Nové Hrady
Rada města schvaluje hospodářský výsle-
dek Základní školy Nové Hrady za rok 2024
se ziskem 2.883,87 Kč a souhlasí s přeroz-
dělením zisku do rezervního fondu.
Rada města schvaluje roční účetní závěrku
Základní školy Nové Hrady za rok 2024.
(Rada obdržela od Základní školy Nové Hra-
dy účetní závěrku za rok 2024, rozbor hospo-
daření za rok 2024 a návrh na přerozdělení
zisku do rezervního fondu. Hospodaření
skončilo se ziskem ve výši 2.883,87 Kč.)

� 10. Rozbor hospodaření + účetní
závěrka – Mateřská škola Nové Hrady
Rada města schvaluje hospodářský výsle-
dek Mateřské školy Nové Hrady za rok
2024 se ziskem ve výši 163.519,92 Kč a
schvaluje jeho převod do rezervního fondu.
Rada města schvaluje roční účetní závěrku
Mateřské školy Nové Hrady za rok 2024.
(Rada obdržela od Mateřské školy Nové
Hrady účetní závěrku za rok 2024, rozbor
hospodaření za rok 2024 a návrh na rozděle-
ní výsledku hospodaření do rezervního fon-
du. Hospodaření skončilo ziskem ve výši
163.519,92 Kč.)

� 11. Rozbor hospodaření + účetní
závěrka – Technické služby města
Nových Hradů
Rada města schvaluje hospodářský výsle-
dek Technických služeb města Nových
Hradů za rok 2023 se ziskem ve výši
19.868,34 Kč a souhlasí s přerozdělením
zisku do rezervního fondu.
(Rada obdržela od Technických služeb
města Nových Hradů rozbor hospodaření za
rok 2024 a návrh na přerozdělení zisku do
rezervního fondu. Hospodaření skončilo se
ziskem ve výši 19.868,34 Kč.)

� 12. NPÚ – smlouva o nájmu prostor
Rada města schvaluje Smlouvu o nájmu
prostor ke sňatečným a obdobným obřadům
od Národního památkového ústavu a pově-
řuje starostu podpisem smlouvy.
(Rada obdržela od Národního památkového
ústavu návrh Smlouvy o nájmu prostor ke
sňatečným a obdobným obřadům na území
Státního hradu Nové Hrady. Doba nájmu se
dle návrhu uzavírá na dobu určitou od
01.04.2025 do 25.10.2025.)

� 13. Správní řízení
Rada města bere na vědomí probíhající
správní řízení.
(Rada byla starostou informována o probí-
hajících správních řízeních, ve kterých je
město účastníkem řízení a neměla k nim při-
pomínky.)

� 14. Stavební řízení
Rada města bere na vědomí probíhající sta-
vební řízení.

(Rada byla starostou informována o probí-
hajícím stavebním řízení a neměla k němu
připomínky.)

� 15. Vyjádření ministerstva zemědělství
– Záchrana kaple v Mýtinách
Rada města bere na vědomí výsledek pře-
zkumu Ministerstva zemědělství ve věci
projektu Záchrana kaple v Mýtinách a po-
věřuje starostu dalším jednáním.
(Starosta informoval radu o výsledku pře-
zkumu postupu SZIFu v případě žádosti
o dotaci na projekt Záchrana kaple v Mýti-
nách, kdy SZIF ukončil administraci pro-
jektu z důvodu neplnění definice drobné
památky místního významu. Výsledkem
přezkumu je sdělení, že ministr zemědělství
uděluje výjimku z Pravidel, neboť Pravidla
obsahují pouze demonstrativní výčet toho,
co lze považovat za "drobnou památku
místního významu" a rovněž neobsahují od-
kaz na metodiku NPÚ (Dle názoru rozkla-
dové komise a pana minstra jsou závazná
primárně Pravidla a jejich výklad nemůže
jít nad rámec jejich vlastního textu.). Pro-
jekt tedy bude dokončen a vyúčtován dle
původního plánu.)

� 16. Zadávací dokumentace – Nové
Hrady – připojení vrtu HV-3 a doplnění
technologie do ÚV
Rada města schvaluje zadávací dokumenta-
ci k veřejné zakázce: Nové Hrady - připoje-
ní vrtu HV-3 a doplnění technologie do ÚV.
(Rada obdržela od společnosti Česká vodo-
hospodářská s.r.o. návrh zadávací doku-
mentace k veřejné zakázce: Nové Hrady -
připojení vrtu HV-3 a doplnění technologie
do ÚV.)

� 17. Jmenování komise pro otevírání
obálek, hodnotící komise, seznam
obesílaných firem k VZ – Nové Hrady –
připojení vrtu HV-3 a doplnění
technologie do ÚV
Rada města jmenuje komisi pro otevírání
obálek na akci: Nové Hrady - připojení vrtu
HV-3 a doplnění technologie do ÚV ve
složení: Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Lucie
Kříhová a Lenka Stanková, náhradníci: Jan
Kollmann, Ing. Pavla Vaněčková, Lenka
Lejsková
Rada města jmenuje hodnotící komisi na
akci: Nové Hrady - připojení vrtu HV-3
a doplnění technologie do ÚV ve složení:
Ing. Pavel Hamberger, Miroslav Vrchota a
Jaroslav Faktor a náhradníci: Ing. Eva Šev-
číková, Josef Sýkora a Bc. Roman Schmidt.
(Rada obdržela návrh na jmenování komise
pro otevírání obálek a návrh na jmenování
hodnotící komise k veřejné zakázce: Nové
Hrady – připojení vrtu HV-3 a doplnění
technologie do ÚV, včetně seznamu obesí-
laných firem.)

� 18. Uložení smluvní pokuty –
LANDWOOD s.r.o.
Rada města schvaluje uložení smluvní
pokuty ve výši 10.000 Kč společnosti
LANDWOOD s.r.o. Plzeň z důvodu nedo-

INFORMACE Z RADNICE
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ložení uzavřené pojistné smlouvy v rámci
projektu Oprava střechy kovárny včetně
rozšíření expozice v objektu.
(Rada po konzultaci s právním zástupcem
města projednala uložení smluvní pokuty
za nedoložení uzavřené pojistné smlouvy
v rámci projektu Oprava střechy kovárny
včetně rozšíření expozice v objektu. Jedno-

rázová smluvní pokuta pro společnost
LANDWOOD s.r.o. Plzeň činí 10.000 Kč.)

� 19. Byňov čp. 110 – po zveřejnění
Rada města souhlasí s pronájmem neby-
tových prostor č.p. 110, Byňov – o vý-
měře 180 m2 za jednorázovou úplatu
1000 Kč/m2/rok s DPH na dobu určitou
pěti let panu Petru P., Byňov a pověřuje
TSM přípravou nájemní smlouvy.
(Rada po zveřejnění projednala nabídku
o pronájem nebytových prostor č.p. 110,
Byňov - místnost o výměře 180 m2 za jedno-

rázovou úplatu 1.000 Kč/měsíc s DPH panu
Petru P., Byňov.)

� 20. Udělení souhlasu dle § 184 a) SZ,
udělení souhlasu obce jako účastníka
řízení aj.

Rada města souhlasí se žádostí společnosti
OMEXOM GA Energo s.r.o., Plzeň - Bole-
vec, o vyjádření k připravované stavbě
"Nové Hrady bytový dům par.č. 2303-NN"
bez připomínek.

Rada města souhlasí se žádostí společnosti
FIERA a.s. o připomínkách a podmínkách
stavby "Byňov parcela č 557/4-trafo a kabel
NN" bez připomínek.

Rada města souhlasí se žádostí společnosti
FIERA a.s. o připomínkách a podmínkách
stavby "Štiptoň, čp.57 - kabel NN" bez při-
pomínek.

Rada města souhlasí se žádostí společnosti
Akiprojekt s.r.o. o vyjádření k připravova-
né stavbě "Homogenizace silnice II/156
Hlinov - Údolí u Nových Hradů" bez při-
pomínek.

Rada města nesouhlasí se žádostí společ-
nosti A-styl atelier s.r.o., o souhlas se st. ří-
zením a se sjezdem na pozemek v rámci
stavby: Novostavba RD na pozemku prc. č.
1200/1 v k.ú. Údolí u NH z důvodů vydání
zamítavého stanoviska orgánu památkové
péče.

(Rada projednala žádost k udělení souhlasu
se stavebními záměry aj., kdy obec je účast-
níkem správního řízení, popř. vlastníkem
nemovitosti, na které se má záměr třetí oso-
by uskutečnit apod.)

� 21. ZO ČSOP Nové Hrady – žádost o
poskytnutí materiálu na obnovu lávky

Rada města souhlasí poskytnutím materiálu
(5 ks osmimetrových kulatin a na povalový
chodník 3/4 m3 fošen) z městských lesů na
obnovu lávky pro ZO ČSOP Nové Hrady a
pověřuje TSM Nové Hrady dalším jedná-
ním.

(Rada projednala žádost ZO ČSOP Nové
Hrady ve věci poskytnutí materiálu (5x
8metrových kulatin a na povalový chodník
3/4 m3 fošen) z městských lesů na obnovu
lávky v Sokolím hnízdě, která byla zničena
při povodni.)

INFORMACE Z RADNICE
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Setkání rodáků
ve Štiptoni

V sobotu 17.5. 2025 od 18 hod.

Májová mše u Štiptoňské kaple

Následné občerstvení v cyklokiosku
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Co se dělo ve školce...
Než se i tentokrát podíváme, co jsme všechno v naší školce zažili,

dovolte nám trochu poděkování. Ve spolupráci s městem Nové Hrady,
s Technickými službami a dalšími odborníky se nám podařilo zrekon-
struovat dětskou venkovní umývárnu. Po pečlivém výběru obkladů,
dlažby i sanity tak konečně naše umývárna s dětskými toaletami vypa-
dá krásně, za což moc děkujeme.

Druhé poděkování patří také městu Nové Hrady a paní Jarolímkové
z KIC. Měli jsme totiž možnost nechat si od výtvarnice navrhnout loga
na školkové prapory. Paní výtvarnici jsme s menšími požadavky necha-
li volnou ruku, a tak vznikl velký školkový prapor a čtyři malé, třídní,
na kterých je vždy obrázek podle jednotlivých tříd. Už se těšíme, že je
využijeme při různých akcích školky.

Díky finanční podpoře, kterou zprostředkovala Místní akční skupi-
na Sdružení růže mohla proběhnout Modernizace školní zahrady MŠ
Nové Hrady. V rámci projektu byly ve školce doplněny herní a vzdělá-
vací prvky, které přispívají k rozvoji motoriky a zručnosti dětí. Všech-
ny děti jsou z nových prvků na zahrádce nadšené, děkujeme.

A teď už k tomu, co se u nás všechno stalo. V úterý 18. března se děti
ze třídy Sluníček vydaly autobusem do knihovny v Benešově nad Čer-
nou. Batůžky byly plné jídla a dobrot, dobrá nálada nechyběla. V kni-
hovně si děti mohly prohlédnout spoustu knížek, shlédly loutkové
divadlo, zahrály si několik her a hádaly známé pohádky podle obrázků.
Dětem se celý výlet moc líbil a už se těší, kam se příště zase vydají. :-)

Předškoláci ze třídy Broučků pokračovali v keramické dílně, kde
vyráběli dárky, o kterých ještě nechceme nic prozradit, protože to bude
překvapení. :-) Dali si ale záležet, a tak věříme, že se budou určitě líbit.

Schůzka pro rodiče předškoláků před zápisem do 1. třídy proběhla
ve čtvrtek 20. března. Pan učitel Mgr. Pávek informoval rodiče nejen
o nadcházejícím zápisu, ale i o začátku školního roku, o tom, jak dětem
vstup do 1. třídy co nejvíce ulehčit, na co je připravit, a hlavně děti ško-
lou nestrašit. Rodiče měli možnost zeptat se na vše, co je zajímalo. Dě-
kujeme za spolupráci.

Sluníčko se na nás v pátek 21. března pěkně smálo, a tak jsme po
zimě konečně vyrazili na naši školkovou zahrádku. Básničkou a klíčky
jsme si celou zahrádku odemkli, připravili jsme si hračky, domečky
a hurá na pískoviště. Těšíme se, že už budeme moci být konečně co nej-
více venku.

Naši knihovnu navštívily děti ze třídy Broučků v úterý 26. března.
Paní knihovnice dětem ukázala, co všechno si v knihovně mohou půj-
čit, přečetla krátkou pohádku a pak měly děti možnost prohlédnout si
vše, co je zajímalo. Děkujeme, že můžeme knihovnu pravidelně navště-
vovat.

Víte, kdo je Adolf Dudek? Ilustrátor dětských knížek a přesně ten
nás přijel navštívit ve středu 26. března s programem Pohádkové kres-
lení 3. Hravou a zejména veselou formou dětem představil několik zná-
mých pohádek. Smích i potlesk nebraly konce, pro nás všechny to byl
opět velký zážitek, protože pana ilustrátora jsme v naší školce přivítali
už potřetí. A třeba za námi zase někdy přijede.

Broučci s diplomy z plavání Koťátka na velikonoční prohlídce hradu

Odemykání nové venkovní koupelny s Koťátky Uklízení s Žabičkama v rámci akce Ukliďme Česko

Povídání o včeličkách s lektorem Apicentra

pokračování na str. 10
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Poslední březnový den a první dubnové dny jsme se s dětmi vybavili
rukavicemi a pytli, abychom se mohli zúčastnit akce „Ukliďme Česko“.
Všichni řádně poučení jsme cestou z naší školky a v blízkém okolí uklí-
zeli všechny odpadky, které jsme cestou potkali. A že jich nebylo málo!
Trochu nás mrzelo, kolik nepořádku všude bylo, a tak doufáme, že příš-
tí rok snad nebudeme mít tolik práce… přece tady všude máme koše,
určitě je cestou také potkáváte.

Protože děti ze třídy Broučků čekal zápis do 1. třídy, vydaly se spo-
lečně 1. dubna do školy, přímo k prvňáčkům, aby se podívaly, co je ve
škole čeká. Pan učitel měl pro děti připravené různé aktivity, prvňáčci
ukázali, co už se všechno naučili a Broučci tak nemuseli mít strach, co
je v novém prostředí bude čekat. Odpoledne ještě navštívili školní
družinu a seznámili se s tím, jak to ve družině chodí a vypadá. Děkuje-

me za možnost návštěvy a doufáme, že se děti budou moct zase o něco
víc těšit na nová dobrodružství, která je ve škole určitě čekají.

V pátek 4. a 11. dubna navštívila naši školku paní logopedka. Pro
děti měla připravené aktivity na rozvoj sluchu i zraku, procvičení mlu-
videl a my jsme také měli možnost pomoct a nasměrovat rodiče dětí,
kteří by logopedickou péči potřebovali. Včasná spolupráce s logope-
dem je velkou pomocí dítěti a o to jde nejen nám, ale určitě i rodičům.

Ve třídě Žabiček a Koťátek se 7. a 9. dubna tančilo, hrálo a zpívalo.
Paní učitelky ze ZUŠ si pro děti připravily plno hudebně pohybových
her a aktivit. Děti se do všech těchto aktivit moc rády zapojují.

Poslední plavání předškoláků proběhlo ve čtvrtek 10. dubna. Děti si
za svoji statečnost a plavecké výkony odnesly diplom a pravou čokolá-
dovou medaili. Ve vodě se všem moc líbilo a užili si společně plno vod-
ních radovánek. Děkujeme vedení Hotelu Rezidence, že jsme i letos
mohli navštěvovat bazén a solnou jeskyni u nás na Nových Hradech.

Se vzdělávacím programem „Včely“ nás navštívil pan lektor v pon-
dělí 14. dubna. Děti ze všech tříd měly možnost poslechnout si zajíma-
vosti ze života včel, prohlédnout a vyzkoušet si včelařské pomůcky,
shlédnout krátkou pohádku a zahrát si několik her. Program se dětem
moc líbil, odměnou jim byla omalovánka a samolepka do naší školky.

Odpoledne jsme pak na zahrádce školky pořádali Velikonoční tvoři-
vou dílnu. Rodiče s dětmi měli možnost vyrobit si nejrůznější veliko-
noční dekorace, ozdobit si vyfouklá vajíčka a projít si naši velikonoční
plotovku s malou odměnou. Celé odpoledne se vydařilo, počasí nám
přálo a my moc děkujeme rodičům, kteří dorazili.

Na závěr ještě jedna malá informace. :-) Letos jsme se s dětmi ze tří-
dy Sluníček a Broučků opět zúčastnili velikonoční soutěže ZOO Dvo-
rec. Vytvořili jsme společně krávy, ovce, slepice a kuřátka, ozdobili
velikonoční strom vajíčky a celou dekoraci jsme odvezli do Dvorce.
Držte nám palce, jestli se nám i letos podaří vyhrát. Ale to se dozvíme
až po Velikonocích :-)

Přejeme všem krásné slunečné dny, nás čeká plno výletů, ale o těch
zase někdy příště.

Vaše novohradská školka

Co se dělo ve školce... (pokračování ze str. 9)

Odemykání zahrádky s Broučky

Odemykání zahrádky s Koťátky

Odemykání zahrádky se Sluníčky

Výlet se Sluníčky do knihovny v Benešově

Velikonoční výzdoba do soutěže ZOO Dvorec se Sluníčky a s Broučky
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Novohradská VÝSTAVA
V KOŽELUŽNĚ 2025

Vážení čtenáři zpravodaje,
v sobotu 5.4. jsme v Koželužně zahájili hlavní letošní výstavu s oby-

čejným názvem VÝSTAVA V KOŽELUŽNĚ 2025. Často říkám náv-
štěvníkům výstav, že galerie je Novohradská, a to nejen proto, že je
v Nových Hradech, ale že je součástí kulturní nabídky celé oblasti, tedy
Novohradska. A že jedním z pilířů její existence je poskytování prosto-
ru pro prezentaci své práce místním umělcům. A to je i v případě této
výstavy, na které můžete vidět umělecké i řemeslné práce těch, kteří
zde žijí nebo jsou svojí tvorbou úzce propojeni na náš region, a mnozí
z nich již měli u nás svoji samostatnou výstavu. Na letošní výstavu po-
zvání přijali: malíři Lucie Novotná, Bedřich Novotný, Kateřina
Ašenbrennerová, Ludmila Mazancová, Daniela R. Plocková, Hy-
nek Fuka, Zdenka Dermová, Vladislava Jirásková, Zdeněk Chrt,
Milouš Vacek, Markéta Mazancová, Karel Prášek, Irena Šafrán-
ková, Vít Ondráček, Eva Vačkářová, Ája Macháčková, Karin
Spurná, Hana Prázdná, Vladislav Karba, Karel Chalupský, Blan-
ka Provazníková, Petra D. Haisová, Miloš Roule, Mirek Vejsada,
řezbáři Ladislav Bednář, Martin Bican a Ludvík Fabián, fotogra-
fové Petr Hnilička, Michaela Kročáková, Bohuslav Poles, Jan
K. Šmíd, Tomáš Jarolímek, Eva Němcová, Marek Dias, který má
zde mimo fotografií i plastiku, kováři Daniel Černý, Roman Stří-
tecký a Václav Mazák a šperkařka Andrea N. Vachová.

Výstava bude ale ještě „zrát“, protože už při vernisáži jsme získali
další tipy na zajímavé novohradské umělecké osobnosti anebo po men-
ším váhání (na naši „výzvu“) se nám noví výtvarníci a fotografové sami
ozvali. Takže přijít na výstavu opakovaně má jistě smysl.

Výstava bude nabízet i doprovodné programy, o kterých budeme
postupně informovat, otevřená bude do 31.10.2025; květen, červen,
září, říjen: st, pá-ne; červenec a srpen: út-so; vždy 10-16 hod., vstupné
je dobrovolné.

Ještě děkuji všem za vytvoření milé atmosféry při vernisáži, za
skvělý hudební výkon manželů Spurných, za snědené občerstvení, za
spolupráci s Robertem Blížencem a Tomášem J. při přípravě výstavy,
za zvuk kovových borovicových šišek, za přízeň pro jednu „máloměst-
skou“ galerii a věřte, že se budu těšit na všechna krásná setkání
v Koželužně. Květa Jarolímková
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FOTO-OHLÉDNUTÍ
za velikonočním

programem Koželužny
Letošní velikonoční svátky nezůstaly opo-

menuty ani v Koželužně. A co jsme všechno
stihli? Malování větších dekorativních vajec,
pomalování obrvejce a jeho instalace na ná-
městí, navěšení malovaných vajec od dětí ze
ŠD kolem kašny, hledání dobrot od paní Zaje-
čice…a především příjemné strávení veliko-
nočního času s barvičkami… KJ

Navěšení malovaných vajec od dětí ze školní družiny na šňůru kolem
kašny…

A vesele barevné obrvejce na novohradském
náměstí…

Hledání velikonočních dárků od paní Zaječice
na galerijním dvorku…

Velikonoční nálada v galerii vítala všechny
návštěvníky současné výstavy…

Pomalování obrvejce se letos ujala malířka
Daniela Plocková #&

Malování dekorativních velikonočních vajec
si užily hlavně děti…"(
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Doprovodné programy
v Ko�elu�nì 2025

¢ Komentované prohlídky výstavy
pro děti z MŠ a ZŠ Nové Hrady, průběžně v době trvání výstavy.

¢ VYmalované soboty
každá 1. sobota v měsíci, vždy 9–16 hod.,
aktivita bude pro dospěláky zpoplatněna (lektorné 200 Kč + ma-
teriál dle použité techniky); doporučujeme se přihlašovat pře-
dem na kontakty Koželužny.
¡ 3. května, „Řeknem, kam ty kytky dát“

Malování na novohradském náměstí bude jako doprovodný
program k otevření venkovní muzejní výstavy, malovat bu-
deme vodovkami.
Není nutné se předem přihlásit.
Pro každého…

¡ 7. června, „Půjdem spolu do parku“
Zámecký park je stále skvělou inspirací pro nás a zelené bar-
vy, a tak se s malířkou Petrou D. Haisovou a se suchými
pastely vydáme malovat některá zákoutí parku.
Pro dospělé i „starší děti“…

¡ 5. července, „Chvála pastelkám“
Pamatujete si (vy odrostlejší...) na vůni nových pastelek a na
jejich klouzání po papíře? A máte chuť si na chvíli sednout a
malovat si pro radost? Tak přijďte… budeme malovat pastel-
kami s malířkou Danielou R. Plockovou.
Není nutné se předem přihlásit.
Pro každého…(„mrňata“ za přítomnosti rodičů)

¡ 2.-3. srpna, „S plátnem do krajiny“
Uprostřed léta se vydáme do krajiny a vezmeme si s sebou
plátna a akrylové barvy. A s námi půjde malířka Lucie No-
votná, která v krajině často maluje.
Pro dospěláky (i středoškoláky)…

¡ 6. září a 4. října
vyjednáváme…

¢ Malování na novohradském náměstí
v rámci kulturního festiválku Novohradské hraní 2025
2.7., 10–16 hod. si na náměstí zamalujeme na velké plátno (hod-
ně velké…), které nám druhý den poslouží jako dekorace při
divadelním představení Ferda mravenec. A to je výzva!
A tak zveme děti i rodiče na společný barevný mazec…, při kte-
rém si umažeme asi i nohy…
Není nutné se předem přihlásit.

¢ Prázdninové středy (nejen) pro děti
V červenci a srpnu budeme „vybrané“ středy věnovat dalším
technikám, a to ve spolupráci s umělci z Novohradska. Výsledkem
denního tvoření by měl být především hezký společný tvůrčí
zážitek, drobné umělecké dílko nebo i originální dárek pro někoho.
Není nezbytně nutné se předem přihlásit, ale raději to udělejte...

¢ Jiná výtvarka
11.–16.8.2025
Obnovujeme nabídku 6denního „příměstského campu“ s vý-
tvarnými aktivitami. A ačkoli je výtvarka určená primárně pro
děti (cca od 10 do 15 let), přítomnost rodičů je možná.
Vyzkoušíme si několik technik, budou nám nablízku oprav-
doví malíři a nakonec si uděláme i společnou vernisáž…
Tato aktivita bude pro děti bezplatná a uskuteční se při min. počtu
5 „dětských“ účastníků.
Přihlášení je nutné udělat nejpozději do 30.6.

Kontakty pro přihlášení na jednotlivé aktivity: K. Jarolímková,
tel.: 602 150 208, kic@novehrady.cz
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„Francouzská odysea“
zakončila jarní přednáškový blok

Ve čtvrtek 10. dubna 2025 proběhla šestá a poslední muzejní před-
náška, která byla součástí jarního bloku věnovanému 80. výročí konce
2. světové války. Přednášel badatel pan Marek Petrášek, tentokráte na
téma přesunu francouzských válečných zajatců, kteří procházeli přes
Novohradské hory a Nové Hrady. Přednáška byla nazvaná jako „fran-
couzská odysea“ a podle vyprávění pana Petráška to tak opravdu bylo.
Francouzští váleční zajatci šli v roce 1945 z Oflagu XVII-A (oficiálně
nazvané jako Offizierlager), jenž se nacházel nedaleko Edelbachu. Od-
tud byli Francouzi evakuováni 17. dubna 1945, neboť se Rudá armáda za-
čala přibližovat. Pro zpestření přednášky jsme zhlédli i krátkou ukázku
z francouzského filmu, kde vyprávěli pamětníci o svých pocitech a vzpo-
mínkách na tuto dobu. Stejný název ponese také pěší putování, o kterém
Vás spravíme v následujícím čísle Novohradského zpravodaje.

Jelikož máme za sebou jarní blok přednášek, dovolujeme si Vás pozvat na
křest knihy badatele Marka Petráška, který se uskuteční ve čtvrtek 15. května
od 18 hodin v sále Kulturně-spolkového domu. Ukázky z této obsáhlé publi-
kace jste si mohli poslechnout ať již osobně na muzejních přednáškách, tak
také na YouTube města Nové Hrady. Kniha nese název „1945: svědectví
Novohradských hor“ a na bezmála 600 stranách odtajňuje několik set
unikátních fotografií a příběhů, které upadly téměř v zapomnění. Knihu
si budete moci zakoupit přímo na místě za 650 Kč. Následně bude k za-
koupení v Novohradském muzeu a v informačním centru.

Zároveň vás zveme na dvě výstavy, které jsou rovněž součástí dopro-
vodného programu muzea, a které zpracoval pan Marek Petrášek. První
výstava odvypráví příběhy pěti osob, které se v Nových Hradech ke kon-
ci 2. světové války pohybovaly, a na druhé výstavě se dočtete informace
o zdejších událostech roku 1945. Budou to základní mezníky války, jak
například probíhalo osvobození Novohradska či transfer německého
obyvatelstva a následné dosidlování československého pohraničí. Připo-
mene také osud posledního Buquoye Karla Jiřího (1885–1952), jenž byl
odsouzen mimořádným lidovým soudem v Č. Budějovicích.

Výstavy budou umístěny na novohradském náměstí a jejich slav-
nostní představení se uskuteční v sobotu 3.5. od 14 hodin. Program
bude doplněný i živou hudbou „Jazzové perutě 80“.

Obě výstavy budou na náměstí do konce června a pak se přesunou
na dvorek Novohradského muzea, kde budou zpřístupněné v rámci ote-
vírací doby muzea. Těšíme se na Vaši návštěvu.

Bc. Miroslava Dvořáková, Novohradské muzeum

Novohradské muzeum vás zve na

Křest knihy Marka Petráška

1945: SVĚDECTVÍ NOVOHRADSKÝCH HOR
ve čtvrtek 15.5.2025 od 18 hod.

Kniha není jen kronikou roku 1945, kdy se tento region ocitl na pomezí velkých dějin.
Je to mozaika příběhů – osobních svědectví, úředních dokumentů, několika set

unikátních dobových fotografií a reálií desítky let ukrytých pod zemí, jež dohromady
tvoří plastický obraz doby, kdy se zde lámala historie.

Prodej knihy bude na místě za 650 Kč

Akce se uskuteční v Kulturně-spolkovém domě, Nové Hrady

Zveme Vás na

Pietní akt k uctění památky
obětí 2. světové války

a osvobození Československa v roce 1945

Setkání se uskuteční ve čtvrtek 8.5.2025 od 18 hod.

v prostorách novohradského hřbitova.

Zve město Nové Hrady a ZO KSČM

Při pietním aktu se uskuteční
koncert NOVOHRADSKÉHO

SMÍŠENÉHO SBORU
Koncert je součástí programu Novohradského muzea

k 80. výročí konce 2. sv. války
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Okénko do knihovny
Mimo obraz / Jiří Březina
Hrůzný nález v odstavené dodávce na okraji jihomoravského lesa od-
startuje vyšetřování, do kterého je zapojen i Tomáš Volf. Případ s me-
zinárodním přesahem má pro pražského kriminalistu mnohem větší
důsledky, než se zpočátku zdá. A nejen díky sympatické brněnské
komisařce, s níž ho pátrání svede dohromady. Stopy vedou do kon-
troverzního světa moderního umění a podezřelých obchodních
transakcí, kde příležitost dělá nejen zloděje.

Zbroj světla / Ken Follett
Zbroj světla pokračuje v časové linii monumentálního historického
příběhu Pilíře země. Čtenáře přivádí do období napoleonských válek
a průmyslové revoluce.

Andělé v bílých pláštích / Corina Bomannová
První díl ságy z lékařského prostředí začíná v roce 1919. Na konci
války mladou zdravotní sestru Hannu těžce poznamenala ztráta milo-
vaného snoubence. Jen přechod do nově budované nemocnice Waldfi-
riede ji dokázal vytrhnout ze začarovaného kruhu zoufalství, protože si
nepřála nic jiného než pomáhat trpícím a nemocným.
Druhý díl se odehrává na úsvitu nacistické éry.

Poklona, páni četníci! / Ladislav Beran
Když říká známý písecký autor a emeritní komisař kriminální služby,
že hledání v archivu a v dobových časopisech minulého století chce
pořádnou porci trpělivosti, má pravdu. Tentokrát předkládá čtenářům
několik napínavých případů, které ve třicátých letech minulého století
vyšetřovala písecká četnická pátrací stanice, jejímž velitelem byl
štábní kapitán Votruba.

Kuchařka z Castamaru 1., 2.  / Fernando J. Múnez
Úvodní kniha španělské historicko-romantické řady, proslavené se-
riálovým zpracováním. Slunné Španělsko, lákavá jídla, zakázané
milostné pletky a intriky na dvoře španělského vévody. Clara se z po-
mocné kuchařky vypracovala na pozici hlavního šéfkuchaře. Její
vzestup nelibě sleduje hospodyně doňa Úrsula. Co však Claru skuteč-
ně dostane do potíží, je láska...

Vraždy s odstupem / Michaela Mužíková
Mladý lékař Marek Dostál přijíždí do malebného města na Vysočině,
aby zde zahájil svou praxi. Hned první den jeho nové kariéry nezačne
dobře, jeho zdravotní sestra, kterou zdědil po svém předchůdci, nepři-
jde do práce a nebere ani telefon…

KALENDÁRIUM
KVĚTEN 2025
¡ 3. 5. 1880

nar. HERBERT MASARYK,
malíř (zemř. 15. 3. 1915)
– 145. výročí narození

¡ 3. 5. 1895
nar. GABRIEL CHEVALLIER,
francouzský prozaik a satirista
(zemř. 6. 4. 1969) – 130. výročí narození

¡ 12. 5. 1820 nar. JOSEF MÁNES,
malíř, ilustrátor a grafik
(zemř. 9. 12. 1871) – 205. výročí narození

¡ 16. 5. 1870 nar. ANTONÍN SLAVÍČEK,
malíř (zemř. 1. 2. 1910)
– 155. výročí narození

¡ 17. 5. 1860
nar. MARTIN KUKUČÍN,
vl. jm. Matej Bencúr,
slovenský prozaik, dramatik a publicista,
zakladatel moderní slovenské prózy
(zemř. 21. 5. 1928) – 165. výročí narození

¡ 22. 5. 1885 zemř. VICTOR HUGO,
francouzský prozaik, básník, dramatik,
esejista a politik, představitel
romantismu (nar. 26. 2. 1802)
– 140. výročí úmrtí

¡ 22. 5. 1905 nar. VILÉM ZÁVADA,
básník, prozaik, překladatel, redaktor
a knihovník (zemř. 30. 11. 1982)
– 120. výročí narození

¡ 24. 5. 1905
nar. MICHAIL ALEKSANDROVIČ
ŠOLOCHOV, ruský spisovatel,
nositel Nobelovy ceny (zemř. 21. 2. 1984)
– 120. výročí narození

¡ 26. 5. 1900 nar. VÍTĚZSLAV NEZVAL,
básník, prozaik, esejista a dramatik,
spoluzakladatel poetismu a vůdčí
osobnost českého surrealismu
(zemř. 6. 4. 1958) – 125. výročí narození
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Informace z knihovny

Na konci března na pozvání naší knihovny
přijel představit dětem ze ZŠ své ilustrátorské
umění ilustrátor dětských knih Adolf Dudek.
Jeho kreativní vystoupení proběhlo ve 2 eta-
pách. Pro 1. stupeň to bylo hlavně interaktivní a zábavné vystoupe-
ní, pan Dudek naučil děti vtipně malovat jednoduché obrázky. I děti,
které si myslely, že neumí kreslit, přesvědčil, že to zvládnou za pomoci
čtyř základních geometrických tvarů. Žáci na 2. stupni se navíc sezná-
mili i s některými výtvarnými technikami a pojmy. O zábavu rozhodně
nebyla nouze.

Na Zelený čtvrtek se uskutečnilo Velikonoční tvoření pro děti
s profesionální „tvořilkou“ Mgr. Janou Tomáškovou. Vyráběli jsme
kuřátka, kohoutky, ovečky a ušaté zajíčky a malovali kraslice s pomo-
cí vosku.

Ceny Magnesia Litera jsou udělovány v je-
denácti kategoriích včetně tří zvláštních žánro-
vých (Litera za detektivku, Litera za fantastiku
a Litera za humoristickou knihu). Slavnostní
oznámení jmen vítězů 24. ročníku této pres-
tižní literární soutěže proběhne ve čtvrtek
24. dubna 2025 na Nové scéně Národního di-
vadla od 20.00. Kovovou sošku ve tvaru knihy
od výtvarníka Jakuba Berdycha Karpelise si
odnese celkem 14 oceněných.

Knihovnice Drahomíra Císařová

Návštěva dětí z MŠ v knihovně

Ilustrátor dětských knih Adolf Dudek

Jihočeský spisovatel Jiří Březina
Narodil se v Českých Budějovicích, vystudoval Pedagogickou fa-

kultu Univerzity Karlovy.

Po absolvování školy pracoval jako úředník, poté se stal copywrite-
rem webových stránek. Stál u zrodu českého vydání populárně naučné
knihy Manuál (Jak se dostat na vrchol hitparády).

Jiří Březina patří mezi nejvýraznější české detektivkáře. Už za
svůj debut Na kopci získal v roce 2014 Cenu Jiřího Marka za nejlepší
český detektivní román. Tento úspěch zopakoval i v roce 2020 s kni-
hou Vzplanutí, další z detektivní série s policistou Tomášem Volfem.
V roce 2022 byl znovu nominován a svoji nominaci přetavil v pěkné
druhé místo. Jeho knihy byly přeloženy také do polštiny. Vychází
z pečlivých rešerší a konzultuje s odborníky na kriminalistiku a forenzní
vědy. Velmi zajímavé je i zasazení do konkrétních českých reálií.

Broučci z MŠ zabraní do knih
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TIPY OD SOUSEDŮ
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Mezinárodní seminář sebeobrany Allkampf-Jitsu
2. Mezinárodní seminář Allkampf-Jitsu systém Jakob Beck se

konal 22.3.2025 v areálu Sportovního klubu policie v Českých Bu-
dějovicích. Hlavním trenérem byl Wilfried Schlichting, 9. Dan ná-
stupce Jakoba Becka a představitel BUDO Centra Europa (BCE)
a jeho zástupce Markus Ruf, 7. Dan z bavorského Burgau. Této spor-
tovní akce se účastnilo přes osmdesát cvičenců z oddílů: Škola Jiu
Jitsu a Karate z Krnov, BUDO TJ Zátor, Jiu Jitsu Jeseník, Karate
Jiu Jitsu Praha, Chomutov, Red Gym Třebíč, Panthers Sokol Písek,
Panthers Sokol Milevsko, AKJ Trhové Sviny, TJ karate Nové Hra-
dy a domácí Sebeobrana AKJ SKP České Budějovice. Tréninkové

bloky byly zaměřeny na výuku sebeobranných technik a jednotli-
vých modelových situací, dále pak výuku kombinací AKJ, kata
AKJ i karate a samozřejmě přípravou na soutěže a zkoušky na stup-
ně technické vyspělosti v AKJ i karate. Při slavnostním nástupu byl
předán Shihanem Wilfriedem Schlichtingem certifikát BCE pro ve-
doucího škol Panthers Písek a Milevsko Ladislavu Včeličkovi, po-
veřující ho k pořádání seminářů a zkoušek Allkampf-Jitsu systém
Jakob Beck. Seminář se vydařil a určitě budeme setkání opakovat
i v budoucnu. V rámci semináře se konaly úspěšné zkoušky v karate
i Allkampf-Jitsu. Martin Hermann, předseda oddílu karate

Trenér mládeže Tomáš Hermann se věnuje výuce kopů karate

Společné foto úřastníků semináře

Trenér Martin Hermann vyučuje sebeobranné
techniky AKJ zakončené podmetem a zajiště-
ním útočníka na zemi

Fotbal
Co vlastně udělal špatně náš fotbal? A proč je zde fotbal spíše na-

dávka (u nás)?! Celá zeměkoule fandí fotbalu, jen Česko prostě musí
mít nějakou výjimku. Alespoň že Slávie, Sparta, Baník a Plzeň nás drží
nad vodou a posunují náš fotbal tam kam patří. Na tak malou zemi,
máme celkem dobrou fotbalovou historii.

Už něco pamatuji. Spoustu jsem viděl a přečetl. Musím se zastavit
u trenéra Pavla Vrby. Vynikající trenéři byli Brückner, Vytlačil, Ježek atd.

To, že Plzeň bude místem fotbalu, to nikdo nečekal. Možná ani sám
Pavel Vrba. Zažil jsem vítězství Sparty, Slávie, Dukly, Baníku, ale Vik-
torky Plzeň ne a ne! Nejsem sám, kdo jí nevěřil, a že bude na špičce přes

10 let, tomu už teprve nikdo nevěřil. Pavel už v Plzni není, už nemá
takové výsledky, ale sochu u stadionu bych mu postavit nechal. V sou-
časném fotbalu u nás není jen Slávie a Sparta, ale i Viktorka a Baník
Ostrava! Ještě zmíním Plzeň. Tím, že Plzeň hrála dlouho dobře, tak
měla možnost si zahrát doma v Plzni s Realem Madrid, nejlepším klu-
bem všech dob! Poté přijala nejlepší německý celek Bayern Mnichov
a italský přední celek Inter Milán.

Závěrem… Hokej je móda, fotbal je život!

Miroslav Hruška
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Nemravně
dobrá kuchařka
Pepa Nemrava, Nazaret - a VY!

Nazaret – centrum pro lidi s hendike-
pem srdečně zve na benefiční křest nové
knihy místního kuchaře a autora, který se
odehraje v příjemném prostoru Divadelní-
ho klubu Borovany.

Tato výjimečná událost nebude jen os-
lavou dobrého jídla a lokálních chutí, ale
také poděkováním těm, kteří se srdcem
pečují o druhé. Milé setkání s autorem,
nákup nové publikace s osobním věnová-
ním, mini ochutnávka, drobné benefiční
aktivity a prodej originální keramiky vy-
tvořené právě pro tento večer.

Přijďte si užít večer plný chuti, lidskosti
a sousedské atmosféry.

Kdy: středa 14. května 2025 od 17.00 h

Kde: Divadelní klub Borovany

Na tuto výjimečnou událost jste srdeč-
ně zváni i vy. Napište nám na email
kancelar.nazaret@gmail.com, ať s vámi mů-
žeme počítat. Děkujeme.

Veškerý výtěžek ze křtu bude věnován
Nazaretu.
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Sběratel s více něž
30letou praxí,

koupí
a bezplatně ohodnotí
STAROŽITNOSTI

všeho druhu
Např: obrazy, mince, zlato, hodiny,

porcelán a další starožitnosti.
Platím vždy hotově na místě.
Nejlepší ceny od sběratele!

732 961 266
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